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Kennisnemen van
De uitvoering van de motie van 6 november 2023 (2023-M0038 gewijzigd) ‘Jongerenraad gemeente 
Zutphen’, waarbij wij het proces en de vorderingen toelichten.

Inleiding
Met de motie van 6 november 2023 heeft de raad aan ons als college verzocht om samen met de vereniging 
Jongerenraad Zutphen te komen tot een verordening ‘Jongerenadviesraad Zutphen’ en de jongerenraad 
tevens te voorzien van financiële ondersteuning. In de brief van 10 september 2024 aan de gemeenteraad 
uitte het bestuur van de vereniging Jongerenraad Zutphen haar zorgen over de uitvoering van deze motie. In 
deze memo geven wij u inzicht in het uitvoeringsproces en de vorderingen tot nu toe.

Inhoud

Wat is onze insteek de afgelopen periode geweest?
We nemen de jongeren in de gemeente Zutphen serieus, ze hebben een stem, wij willen die horen en we 
geven daarom met overtuiging uitvoering aan deze motie. Het is ook onze wens om samen te werken met 
jongeren in de gemeente Zutphen. Wij ontvangen graag gevraagd én ongevraagd advies van een groep 
jongeren die representatief is voor de Zutphense jeugd over beleidsthema’s die hen raken. Wij betreuren het 
dan ook dat (een deel van) de uitvoering van de motie langer duurt dan we hadden verwacht en gehoopt.

Een samenwerking met een Jongerenraad is nieuw binnen deze gemeente en er zijn vele manieren om deze 
vorm te geven. Voorbeelden in het land hebben ons geleerd dat goede afspraken kunnen bijdragen aan de 
positionering van de Jongerenraad en daarmee aan jongerenparticipatie in een gemeente. Doordat de 
vereniging Jongerenraad Zutphen al een opgerichte vereniging met vastgestelde statuten was, zijn de 
mogelijkheden om de samenwerking vorm te geven beperkter. Daarover hieronder meer.

We willen investeren in een duurzame en goede positionering van de Jongerenraad Zutphen en zetten in op 
een constructieve samenwerking. De afgelopen periode zien wij mede daarom als een ontwikkelperiode. Het 
gaat immers om afspraken die (in beginsel) voor meerdere jaren worden opgesteld. Daarom willen we 
bijvoorbeeld dat de vereniging Jongerenraad Zutphen een representatief orgaan voor de Zutphense jeugd is 
en dat er afspraken over die representativiteit worden gemaakt die (juridisch) houdbaar zijn. Het was een 
zoektocht naar een passende formele vormgeving van de samenwerking. Bij deze zoektocht hebben wij 
bovenal zorgvuldig willen handelen, maar dit zorgde voor een verminderde snelheid.
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Wat hebben wij tot nu toe gedaan?
Wij zijn de afgelopen tijd bezig geweest met de uitvoering van de motie en hebben daarin stappen gezet.

Financiën
Zo hebben we de financiering van de vereniging Jongerenraad Zutphen geregeld in een subsidiebeschikking 
van 11 maart 2024. De vereniging Jongerenraad Zutphen ontving een eenmalige subsidie voor 2024 van 
maximaal € 10.000,- en eveneens een eenmalige vergoeding van de in 2023 gemaakte opstartkosten van 
€ 2.117,50.

Praktische zaken
De volgende praktische zaken zijn voor de vereniging Jongerenraad Zutphen geregeld: 
-     toegangspasjes tot het oude stadhuis voor de bestuursleden,
-     een account om ruimtes in het oude stadhuis te kunnen reserveren voor twee bestuursleden,
-     een postvakje in het oude stadhuis,
-     en een postadres op het stadhuis. 
Een account en de toegangspasjes voor de bestuursleden zijn begin van het jaar direct geregeld. We wilden 
de bestuursleden namelijk snel toegang geven tot het oude stadhuis en de mogelijkheid bieden om ruimtes 
voor vergaderingen te reserveren. De bestuurders ontvingen een basisaccount: dit is hetzelfde account als 
medewerkers van onze gemeente hebben. De gemeente Zutphen kende nog geen account met beperkte 
rechten. In de maanden daarna is intern gezocht naar een mogelijkheid om het account van de bestuursleden 
in te perken, zodat zij geen toegang meer hebben tot alle, voor medewerkers geschikte en beschikbare interne 
faciliteiten en systemen, maar wel tot het reserveringssysteem. Bovendien is ervoor gekozen om alleen de 
voorzitter en de penningsmeester, als hoofd van het bestuur, te voorzien van dit beperkte account. Het 
realiseren van het postadres was tijdrovender dan van te voren ingeschat, vanwege de noodzakelijk door te 
voeren wijziging bij de Kamer van Koophandel.

Formele vormgeving
In eerste instantie hebben wij de samenwerking geprobeerd te gieten in een verordening, zoals in de motie 
was verzocht. Het concept daartoe is in het voorjaar aan de vereniging Jongerenraad Zutphen voorgelegd en 
zij hebben hun met name inhoudelijke bevindingen met ons gedeeld. Voortschrijdend (juridisch) inzicht 
leerde ons dat niet een verordening, maar een samenwerkingsovereenkomst passender is bij de 
samenwerking die wij voor ogen hebben met de vereniging Jongerenraad Zutphen. Ook omdat op ons 
voorstel de gemeenteraad in de samenwerking met alle dorps- en wijkraden de (gedateerde) verordeningen 
heeft ingetrokken en met al deze platforms een samenwerkingsovereenkomst en een subsidierelatie is 
aangegaan om zo de samenwerking juist beter vorm te geven. In de concept-samenwerkingsovereenkomst, 
die nog onderwerp van gesprek is met de vereniging, is nu opgenomen dat de vereniging de ‘Jongerenraad’ 
wordt, waardoor we niet meer een ‘Jongerenraad’ op basis van een verordening instellen. Het feit dat er al 
een vereniging Jongerenraad Zutphen is, staat op dit moment aan het vaststellen van een verordening in de 
weg; dat verhoudt zich namelijk niet met het instellen van een adviescommissie op grond van artikel 84 van 
de Gemeentewet, vergelijkbaar bijvoorbeeld met de Brede Adviesraad Sociaal Domein (BASD). Bovendien 
is het de vraag op welke wijze deze vereniging een representatieve afspiegeling van de jongeren in Zutphen 
is. Door de verenigingsstructuur heeft de gemeente daar namelijk geen zicht, laat staan invloed op. Dit 
gebrek aan zicht en invloed staat in contrast met de bedoeling van de motie, omdat daar uit gegaan wordt van 
een constructie à la de BASD. Een verenigingsvorm past niet in een dergelijk model. Wel kan een vereniging 
lid zijn van een jongerenraad, maar dat zou betekenen dat de gemeente een jongerenraad samenstelt waarin 
verschillende gremia zitting hebben zoals scholen, jongerenwerk, (jeugd)verenigingen, etc. Deze notie is een 
belangrijk aandachtspunt voor onze gesprekken met de vereniging Jongerenraad Zutphen.

Adviesfunctie
In de tussentijd kan de vereniging Jongerenraad Zutphen al gevraagd en ongevraagd advies geven en wordt 
deze actief betrokken bij projecten in de gemeente, zoals bijvoorbeeld bij het project Jongerenwerk. Twee 
bestuursleden waren aanwezig bij de startsessie in mei en één bestuurslid neemt deel aan een subgroep over 
het creëren van een netwerk rondom jongeren. Bovendien vroegen we hen om hulp bij het verstrekken van 
de enquête om de wensen en behoeften van jongeren op te halen.
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Gedurende onze zoektocht hebben wij geregeld contact gehouden met de vereniging Jongerenraad Zutphen 
over bovenstaande zaken, maar ook over andere onderwerpen en vragen.

Vervolg
De samenwerkingsovereenkomst is op 19 september 2024 met twee bestuursleden van de vereniging 
Jongerenraad Zutphen besproken. Hier zijn nog enkele kleine punten uit voortgekomen. Wanneer we 
hierover tot overeenstemming komen, is de uitvoering van de motie bijna afgerond en is de samenwerking 
met de vereniging Jongerenraad Zutphen gerealiseerd. Weliswaar niet in de vorm van een verordening, waar 
de raad om had verzocht. Daar hebben wij om (juridische) redenen van afgeweken. Ook omdat de inhoud en 
representativiteit hierbij leidend moet zijn en niet de vorm. Wij hopen daarmee op een meerjarige 
samenwerking die wij in de komende jaren gezamenlijk optimaliseren, onder voorwaarde dat het 
representativiteitsbeginsel goed geborgd is.

Bijlagen
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